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Protokół nr 42/2022
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 23 września 2022 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Leszek Dulęba – radca prawny;
3) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:00 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad nieobecny był radny Jacek Król, który dołączył do
posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
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3. Przyjęcie protokołu nr 41/2022 z 23 sierpnia 2022 r.
4. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2022 r. w zakresie działania

komisji.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy

Kędzierzyn- Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.

6. Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.
7. Omówienie turystyki weekendowej:

- szlaki turystyczne i ich korelacja z transportem zbiorowym na południu
Opolszczyzny – połączenia kolejowe z Kędzierzyna-Koźla w kierunku Prudnika
i Nysy,
- Odrzański Szlak Rowerowy Blue Velo.

8. Propozycje komisji do budżetu miasta na 2023 r.
9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki wniósł o rozszerzenie porządku obrad o pkt.
4 „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Sportu
i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu”:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Hanna Białas poinformowała, iż głosuje „za” przyjęciem rozszerzonego porządku
obrad.

Porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 41/2022 z 23 sierpnia 2022 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Sportu

i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu.
5. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2022 r. w zakresie działania

komisji.
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy
Kędzierzyn- Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.

7. Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.
8. Omówienie turystyki weekendowej:

- szlaki turystyczne i ich korelacja z transportem zbiorowym na południu
Opolszczyzny – połączenia kolejowe z Kędzierzyna-Koźla w kierunku Prudnika
i Nysy,
- Odrzański Szlak Rowerowy Blue Velo.

9. Propozycje komisji do budżetu miasta na 2023 r.
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 41/2022 z 23 sierpnia 2022 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Hanna Białas poinformowała, iż głosuje „za” przyjęciem rozszerzonego porządku
obrad.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Sportu
i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu.

Katarzyna Dysarz zapytała, czy w ramach przedstawionego projektu statutu można
zatrudnić na umowy zlecenia dodatkowych pracowników.
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Zastępca prezydenta odpowiedział, że oczywiście można zatrudnić dodatkowych
pracowników.

Michał Nowak poprosił o przesłanie aktualnego statutu, ponieważ na stronie
internetowej dziennika urzędowego znajdują się uchwały od 2009 roku, a aktualny
statut jest od 2008 roku.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż dyskusja została
wyczerpana i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 5.
Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2022 r. w zakresie działania
komisji.

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję jednakże w związku z brakiem pytań,
poddał pod głosowanie wykonanie budżetu:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Jacek Król poinformował, iż głosuje „za” przyjęciem wykonania budżetu.
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Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała wykonanie budżetu.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy
Kędzierzyn- Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.

Przewodniczący komisji zapytał, jak przebiegała współpraca z organizacjami
pozarządowymi.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż współpraca przebiegała
pozytywnie. Nie było kontrowersji, które byłyby przedmiotem sporów. Organizacje
pozarządowe otrzymywały wsparcie finansowe w miarę możliwości gminy.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki podziękował za odpowiedź i poddał pod
głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 7.
Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.

Michał Nowak poinformował, iż strona internetowa gminy dla turystów jest o wiele
ciekawsza niż kilka lat temu, jednakże poprosił o sprawdzenie zakładki dotyczącej
twierdzy, ponieważ przekierowanie jest błędne. Przypomniał, iż niestety nie został
zrealizowany jednej z postulatów dotyczący aktualizacji mapy ze ścieżkami
rowerowymi, ponieważ mapa jest od około 6 lat nieaktualna. Poinformował, iż
poradnik aKKtywnych jest niemal doskonały, ponieważ na pierwszej stronie znajduje
się błąd na poziomie szkoły podstawowej tj. „nie ważne”. Opisy szlaków rowerowych
są trochę „zbite”, więc można byłoby pomyśleć nad zmianą opisu. Kończąc radny
podzielił się opinią, iż warto byłoby stworzyć przewodnik miasta około 100-
stronicowy, jak i monografia twierdzy.

Zastępca prezydenta przypomniał, iż Kędzierzyn-Koźle nie jest miastem
turystycznym, natomiast warto zwrócić uwagę, iż muzeum Blechhammer odwiedziło
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w tym roku 1700 osób. Frekwencja odwiedzin w Muzeum Ziemi Kozielskiej jest
również wysoka. Ludzie z poza gminy przyjeżdżają również na różne imprezy m.in.
na „Mikołaja z Koźla”, imprezy biegowe.

Michał Nowak dodał, iż miasto Kędzierzyn-Koźle jest w czołówce wojewódzkiej
w kwestii imprez biegowych. Kajaki również są dostępne. Poinformował, iż ostatnio
pojawia się tendencja spędzania czasu na „mikrowyprawach” w najbliższej okolicy.
Kędzierzyn-Koźle jest w zasięgu rowerzysty z Gliwic, Opola, a nawet Czech.

Katarzyna Dysarz poprosiła o poprawę słowa znajdującego się w informacji
z „dżemie” na „drzemie”.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zwrócił uwagę, iż na okładce przewodnika
znajdują się zniszczone zabytki tj. Baszta Montalemberta, Podzamcze oraz Wieża
Ciśnień, więc jest potencjał. Radny ma nadzieję, że nowy program rewitalizacji będzie
wykorzystany maksymalnie. Kończąc podziękował za dyskusję oraz poinformował, że
komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.

Ad 8.
Omówienie turystyki weekendowej:
- szlaki turystyczne i ich korelacja z transportem zbiorowym na południu
Opolszczyzny – połączenia kolejowe z Kędzierzyna-Koźla w kierunku Prudnika
i Nysy,
- Odrzański Szlak Rowerowy Blue Velo.

Przewodniczący komisji wyraził niezadowolenie z połączenia kolejowego TLK
Kormoran z Polanicy Zdrój przez Nysę, Kędzierzyn-Koźle, następnie z Warszawy do
Olsztyna, które już niebawem zostanie zlikwidowane, mimo, że bardzo dużo osób
z niego korzysta. Poprosił, aby na każdym spotkaniu z włodarzami
np. z województwa, parlamentarzystami przypominać o tej kwestii.

Michał Nowak poinformował, iż nowy rozkład Polskich Kolei Państwowych również
nie podoba się mieszkańcom Rybnika. Niedawno rada powiatu przyjęła apel,
ponieważ pociągi w kierunku Ostrawy na Katowice są trasowane przez Pszczynę,
a nie przez Rybnik. Poprawa pojawiła się jeśli chodzi o trasę z Głuchołaz w kierunku
Opola.

Wojciech Jagiełło dodał, iż dziennie do Wrocławia pociąg jeździ 14 razy,
a z Wrocławia 12 pociągów, a do Gliwic 11 razy. Na trasie Kędzierzyn-Koźle –
Racibórz 7 razy, do Brzegu jest jedna para pociągów, a dwie do Nysy.

Michał Nowak poinformował, że kręgosłupem komunikacyjnym województwa
powinien być szlak rowerowy Blue Velo, którym można byłoby dojechać do Opola,
Brzegu czy Raciborza. Hitem który mógłby poprawić sytuację rowerzysty mógłby być
właśnie szklak po wale przeciwpowodziowym do Opola, ponieważ w chwili obecnej
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drogi publiczne są niebezpieczne dla rowerzysty. Poprosił, aby w tej kwestii zacząć
działać, jak inne województwa, np. zachodniopomorskie.

Ad 9.
Propozycje komisji do budżetu miasta na 2023 r.

Katarzyna Kukolka-Bogocz wniosła o wykonanie przyłącza gazu oraz adaptacji
kotłów do opalania gazem w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 na osiedlu Cisowa:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
przyjęła ww. wniosek.

Andrzej Kopacki wniósł o wprowadzenie kwoty do budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle
pozwalającej na dokończenie modernizacji stadionu miejskiego przy ul. Chrobrego:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami ,,za”) przyjęła ww. wniosek.

Ad 6.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.
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Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 18 października br. godz. 16:00.

Ad 7.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:30
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


